
PROTOKOLL nr 3 

vid sammanträde den 9/1 1980 
i Djurgårdens IF:s Överstyrelse på Stadion.

Närvarande: Rudolf Walldén, ordf., 
Reine Gustafsson, 
Kaj Alm, 
Suzanne Dettner/Mathiasson, 
Rolf Theblin, 
Sture Danielsson, 
Åke Sand, 
Gustaf Douglas (fotboll), 
Karl Liliequist, 
Lennart Öberg

Dessutom närvarande:
från ishockey: Hans Swedberg, 

kansliet: Einar Wikberg 
fotbollskansliet: Åke Barrling

Förhindrade: Bengt Broberg (ishockey), 
Harry Holmberg.

§ 10: Godkänt protokoll:

I Bengt Brobergs frånvaro (utlandsresa) anmäldes Hans Swed
berg som närvarande i samband med ishockeyärenden.

ÖS-protokoll nr 2 av den 6.12.79 föredrogs och godkändes 
för justering.

Föreliggande förslag till dagordning godkändes.

§ 19: Besvärligt ekonomiskt läge i fotboll:

Som ordförande i fotbollsstyrelsen anmälde Gustaf Douglas 
sektionens ekonomiska situation som minst sagt besvärlig med 
ett tämligen omgående behov av en kassaförstärkning på c:a 
400.000 kronor. I egna medel disponerade sektionen 5.000 kronor.

Orsaker till dagsläget: försäljningen av guld-, silver- 
och bronsmynten hade stagnerat med för dagen ett underskott på 
350.000 kronor. Osålda mynt: guld 150 st., silver 2600, brons 
2200 st., vilket parti vid en totalförsäljning beräknas ge 
450.000 kronor. Douglas förklarade sig beredd åtaga sig under
handla med hugade spekulanter och såg med hänsyn till stigande 
världspriser på guld och silver ljust på avvecklingen.

Sektionens reella underskott föregående säsong med 400.000 
kronor hade olika orsaker, framför allt minskande publiksiffror. 
Med AIK:s degradering ur allsvenskan och därmed bortfall av två 
derbymatcher måste 1980 års förlust bara på dessa matcher bli en 
fråga om 183.000 kronor. Åtgärder för ökande inkomster på reklam 
och liknande är i gång men vad som än görs med budgeten finns 
intet överskott att räkna med, antydde Douglas och anmälde att 
högst 1 spelare är motiverad för inköp mot försäljning av några 
egna produkter för uppskattningsvis 30-60.000 kronor. Mest 
omedelbara behov av medel anmäldes gälla 60.000 kronor i för
fallna personalskattekostnader.

För att mera i detalj dissikera det ekonomiska läget före-
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slog Douglas tillsättande en arbetsgrupp med Rudolf Walldén och 
Reine Gustafsson från ÖS, Douglas, Åke Barrling och Bengt Lind
berg från fotboll samt Einar Wikberg från centrala kansliet. Av 
mennakommande hinder föreslog Walldén att Harry Holmberg skall 
ersätta honom i denna grupp. Beslöts att gruppen skall samman
träda med det snaraste.

Senare beslöt sammanträdet att bevilja fotbollssektionen 
ett lån på 60.000 kronor för att reglera ovan nämnda skatteskuld.

§ 20: Blårandiga dräktens utmarsch:

Åke Barrling lämnade information i olika fotbollsangelägen
heter. I ett avtal med Adidas, som i varor skulle innebära ett 
tillskott på 125.000 kronor, krävde företaget att Djurgårdens 
fotbollsdräkt skulle anpassas så att den blev mera "vänlig" vid 
framhävandet av Adidas tre varu-ränder. Ett framlagt färslag 
visade en enfärgad tröja i blåsvart (svartblå) nyans och byxor i 
samma mörka kulör. Om Adidas ej fick förslaget accepterat hade man 
intet intresse för någon annan överenskommelse. Med hänsyn till 
dagens ekonomiska läge menade Liliequist att det tydligen bara är 
att till vilka Judas-pengar som helst sälja föreningens anrika 
dräkt och förespådde att en allmän reaktion bland föreningens 
alla anhägare blir att räkna med. Även Walldén beklagade att 
idrottens kommersiella utveckling blivit den att dylika offer
är ofrånkomliga. För att föreningens samtliga tre färger (rött, 
gult och blått) skall förekomma i en ny fotbo11sdräkt talade bl.a. 
Suzanne Dettner/Mathiasson och Kaj Alm, medan Reine Gustafsson 
menade att han fann den nya dräkten "tjusig". Liliequist rekommen
derade en ny kontakt med Adidas med förslag att företaget skall 
acceptera en ljusblåare nyans. Beslöts att därest så ej skulle gå 
att ordna låta "utvecklingen" ha sin gång och alltså ge Djur
gården en tröja helt skild från den gamla historiska, dräkten.

§ 21: Andrad disposition av klubblokalen:

Behovet av kontorsutrymme för ungdomsfotbollens admini
strativa sida (bokföring m.m.) påtalades av generalsekreteraren 
Åke Barrling, som önskade att hans sekreterare Margreth Eriksson 
skulle inhysas i fotbollens nuvarande styrelserum, varmed nye 
tränaren kunde placeras i det inre utrymmet av lokalen. Utrust
ning för Erikssons ändrade arbetslokal (stolar, bord etc.) finge 
bli sektionens eget ärende och ej belasta ÖS, betonade Walldén, 
och därmed godkändes den föreslagna omdisponeringen.

§ 22: Fotboll i övrigt:

Vidare informerades från fotbollssidan, att tränarens 
bostadsfråga lösts genom förmedling av en villa till ett redu
cerat pris av 750.000 kronor. Kostnaden helt vilande på tränaren.

Gösta Knivsta Sandbergs roll blir lagledare, medan Olle 
Hellström, tidigare lagledare, är ledamot av styrelsen och täv
lingskommittén.

Arenareklamen på Stadion och Söderstadion rapporteras ha 
inkommit i ett nytt läge, sedan de två högsta anbudsgivarna åter
tagit sina offerter. Därmed har ARE-Bolagen (nuvarande inne
havaren av reklamen) högsta anbudet inne med viss möjlighet för 
Stockholms-alliansens klubbar att komma med på ett hörn.

Tröjreklam: skall erbjudas olika företag pr match, vilket 
beräknas ge mer valuta än till c:a 125-150.000 beräknad intäkt 
av en-gångs-reklam.

(Fotnot:
Mera som kuriosum än som motiv för förändringen av tröjan 

nämndes dels att spelarna förklarat sig stormförtjusta dels att 
dräkten påminner om Chelseas (halvdåligt ligalag i London) dress.) 
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§ 23: Ishockeyärenden:

Hans Swedberg summerade ishockeysäsongen som ekonomiskt 
svårbedömd med det kravet att en plats i slutspelet skulle nås 
för att verksamheten ej skall gå med förlust. För att åstadkomma 
ännu större publik - redan ligger publiksiffrorna över fjolårets - 
gör sektionen inslag i närradion. I denna skall det bli utrymme 
för övriga sektioner för information. Swedberg gavs uppgift om 
lämpliga kontaktmän inom sektionerna. Efter ishockeysäsongen skall 
fotbollssektionen ta över ansvaret för närradio-programmen, vilkas 
tider från nuvarande erbjudna som tidiga morgonsändningar då kan 
bli senarelagda på bättre dagtid.

Inför möjligheten till att även ishockeyverksamheten kan 
äventyra hela föreningens ekonomi beslöts att liksom i fotboll göra 
en arbetsgrupp med uppgift att få kostnadssidan under kontroll. 
Från ÖS skall ingå samma ledamöter som i fotbollsgruppen, dvs. Harry 
Holmberg, Reine Gustafsson och Einar Wikberg och från ishockeysidan 
Hans Swedberg och Bertil Petersson. Anmälde Sture Danielsson sitt 
intresse att ingå i gruppen och utsågs därmed även han.

§ 24: STIM ute efter retroaktiva pengar:

Från STIM har infordrats uppgifter på Djurgårdens publik
siffror sedan ett antal år tillbaka för beräkning av hur stort 
belopp DIF skall betala efter en beräkning av 0.3 % av intäkterna. 
En kalkyl av fotbo11ssektion en visade att kravet skulle komma att 
ligga vid c:a 125.000 kronor. Då STIM-avgifterna tidigare varit 
den planägande kommunens skyldighet hade man från fotbollens sida 
avvisat varje redovisningsskyldighet med att det inte gällde DIF:s 
bord. Då motsvarande krav nått andra föreningar har Elitserie
föreningen tagit hand om ärendet för utredning. I avvaktan härpå 
beslöts ingen reaktion från DIF:s sida.

§ 25: Orienteringsstugans disponerande i Höjden:

Rapporterade Rolf Theblin att Fritidsförvaltningen näppe
ligen kommer att kasta ut DIF:s orienteringsfolk från denna stuga 
så länge detta folk visar ett mera påtagligt intresse av sin verk
samhet. Sedan gäller dock att även andra klubbar kan få disposi
tionsrätten till stugan. Då föreningens orienteringsverksamhet 
snart synes bli lagd i malpåse (tidigare sådan har tagits i anspråk 
av tennis, curling och friidrott) finns stugan i verklig riskzon.

§ 26: Supporterklubben vill ha information:

Rapporterades från ÖS:s, fotbolls- och ishockeyträffen med 
Supporterklubbens ledning, varvid framkommit som största önskemål 
att bättre och mera information skall ges från DIF till Supporter
klubben. Den av ÖS planerade "trivselträffen" med samtliga sek
tioner hade nämnts som ett led i strävandena att bredda informa
tionsarbetet och till detta möte skall inbjudas även S-klubbens 
styrelse. Det framhölls av Liliequist att "trivselträffen" verk
ligen blir av och inte läggs på is.

§ 27: PM för "Djurgårdarens" nästa nummer:

Erinrades om i föregående protokoll nr 2 § 16 givna arbets
uppgifter för utgivning av "Djurgårdaren", vilka samtliga arbets
uppgifter negligerats, varmed utgivningen äventyrats.
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(forts. "Djurgårdaren")

För att möjliggöra utgivning till den 15/3 1980 manade den till
ämnade redaktören samtliga ÖS-ledamöter till besinning att inse 
sitt ansvar framför allt på ekonomisidan i form av feta annons
order. Samtliga utlovade omgående energiska insatser.

§ 28: 90-årsjubiléets planerande:

Mot bakgrund av dagens bistra ekonomiska läge ifrågasatte 
Rudolf Walldén vad som skulle kunna satsas på högtidlighållande t 
av föreningens 90-årsjubileum. Med hänvisning till att själva 
firandet blir aktuellt först på vårsidan 1981 beslöts att lägga 
detaljplanerandet till ett något senare tillfälle med förhopp
ningsvis bättre ekonomiska tillgångar inom föreningen. En idé från 
Åke Barrling att fira jubiléet i samverkan med också 90-årsfyllande 
AIK i form av ett idrottsligt blandad-kompott-program i Älvsjö
hallarna antecknades.

Lennart Öberg meddelade att brottningssektionen avser att 
bidra med ett arrangemang i form av JSM 1981 och ingående som ett 
led i de olika sektionernas medverkan i jubileumsfirandet. En kost
nad på max. 5.000 kronor.

§ 29: Stadsarkivets erbjudande:

Redogjorde Kaj Alm för diskussioner med Stadsarkivets re
presentanter, vilka enligt tidigare underhandlingar har kvar sitt 
intresse av att omhändertaga DIF:s äldre arkivhandlingar, proto
koll och liknande för uppsortering och förvaring på muséet, där 
DIF skall ha tillgång till handlingarna närhelst så blir aktuellt. 
En första genomgång i Stadiontornets övre regioner hade gjorts av 
gamla DIF-handlingar. Beslöts att museifolket skulle få fortsätta 
att i samråd med Alm göra en första sortering av Stadiontornets 
innehåll med iakttagande av att material, som kan bli aktuellt 
för DIF:s 90-årsskrift, skall kommuniceras med skriftens redigerare.

§ 30: Ekonomisk lägesrapport:

En mitt i all annan ekonomisk bedrövelse betydligt mer 
positiv framställning av föreningens totala resultaträkning hade 
sammanställts av Einar Wikberg. En ökning på bingo/Skärholmen från 
1978 års netto på 899.185:- till 1979 års 1.021.198:- Tillgångar 
pr 9/1 1980: 311.900:- Pr den 30/4 1980 med krav på fyllnads
inbetalning av sociala avgifter kan ’'storleksordningen ligga 
på runt 170 tkr." avslutar Wikberg sin rapport, som bilägges 
dagens protokoll,

§ 31: Nästa sammanträde:

Beslöts att hålla nästa ÖS-sammanträde tisdagen den 29/1 1980 
med början kl. 17.00-17.30.

§ 32: Ny kontaktman:

På framställning av Reine Gustafsson beslöts att utse en 
tredje ÖS-kontaktman till fotbollssektionen, nämligen Åke Sand, 
med färsäkran från denne att det nya uppdraget ej utgör något hin
der för hans tidigare erhållna uppdrag som kontaktman i bandy, 
cykel och skidor.

Justeras: Vid protokollet:

(Rudolf Walldén) (Karl Liliequist)


